ملخص البحث:-
        لم يلقى تاريخ التربية الكشفية في الاسلام الاهتمام الـــكافي من قبل الباحثين بشكل عام وهذا مما دفع الباحثة ومن خلال عملها في هذا المجــــــــــــــــــــــــــــال طرق باب التربية الاسلاميـــــة وعلاقتها بالتربية الكشفية .

      أن هدف البحث التعرف على الاهداف والمبادى الحقيقية للتربيــــــة الكشفية واظهار الادلة التي تؤكد ان التربية الاسلامية لها علاقة صميمية بالتربية الكشفية  وذلك من خلال سور القرآن الكريم والاحاديث النبوية الشريفة 
     استنتجت الباحثة بان أهداف ومبادى التربية الكشفية تدعو الى التمسك بمبادى الدين والعمل باشاراته وهذا اثبات قاطع بأن جذور التربية الكشفية لها جذور اسلامية منذ فجر التاريخ . 
وقد أوصت الباحثة بالأطلاع على الدراسات الأسلامية التي من شأنها تطوير التربية الكشفية والرياضية.
Summary of research: -- 

         Education is not the history of scouting in Islam adequate attention by researchers in general and this which prompted the researcher, and through its work in this area knocked on the doors of Islamic education and its relationship to education scout. 

       The goal of research to identify targets and the first real Educational scout and show the evidence which confirms that Islamic education-related systemic Scout Education, through the fence Koran and the Prophet's noble chatter 
      Researcher concluded that the objectives and principles of education scout calls for adherence to religion and the first reference work, this conclusively prove that the roots of Education scout with Islamist roots since the dawn of history. 
The recommended researcher access to Islamic studies that would develop education and sports scout.
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